

ບົດສັງລວມໂຄງການຫຍໍ້

ກ່ຽວກັບ ການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງຂອງອົງການປົກຄອງບ້ານດວງບຸດດີ, ເມືອງໄຊທານີ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃນການຂໍສິດນຳໃຊ້ທີ່ດິນຄືນໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ

ທີ່ສະເໜີຕໍ່ : ກອງປະຊຸມເຈົ້າຄອງ-ຮອງເຈົ້າຄອງ ຮ່ວມກັບພະແນກການ, ອົງການລັດທຽບເທົ່າພະແນກ ຂັ້ນ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ແລະ ເມືອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຄັ້ງທີ 42, ສະໄໝ VII, ຄັ້ງວັນທີ 25 ພະຈິກ 2024.

ຮຽນ : - ທ່ານ ເຈົ້າຄອງ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ທີ່ເຄົາລົບ ແລະ ນັບຖືຢ່າງສູງ;
- ທ່ານ ຮອງເຈົ້າຄອງ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ທີ່ເຄົາລົບ ແລະ ນັບຖືຢ່າງສູງ;
- ບັນດາທ່ານ ເຈົ້າເມືອງ, ຫົວໜ້າພະແນກ, ຮອງພະແນກ ທີ່ນັບຖືຢ່າງສູງ;

ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ຫ້ອງການບໍລິການ ການລົງທຶນປະຕູດຽວ ຂັ້ນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຂໍຖືເປັນກຽດຮຽນລາຍງານຂໍທິດຊື້ນຳກ່ຽວກັບ ການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງຂອງອົງການປົກຄອງບ້ານດວງບຸດດີ, ເມືອງໄຊທານີ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃນການຂໍສິດນຳໃຊ້ທີ່ດິນຄືນໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ມາຍັງທ່ານຊາບດັ່ງນີ້:

1) ຄວາມເປັນມາ ຂອງໂຄງການ:

ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ໄດ້ເຊັນສັນຍາສຳປະທານທີ່ດິນລັດ (ດິນບ້ານຄຸ້ມຄອງ) ໃນວັນທີ 09 ພຶດສະພາ 1993 ກັບບ້ານຫາດກ້ຽງ ມີເນື້ອທີ່ດິນປະມານ 70 ເຮັກຕາ ເພື່ອປູກຕົ້ນໄມ້ອຸສາຫະກຳ (ຕົ້ນວິກ), ພາຍຫຼັງການແບ່ງເຂດປົກຄອງຂອງບ້ານ ໃນເດືອນ ພຶດສະພາ 2017 ເປັນຕົ້ນມາ ດິນຕອນນີ້ໄດ້ຢູ່ໃນເຂດປົກຄອງຂອງບ້ານດວງບຸດດີ. ໃນໄລຍະເລີ່ມຕົ້ນປູກໄມ້ໃນປີ 1994 ຫາປີ 2016 ໄດ້ມີປະຊາຊົນຈຳນວນນຶ່ງເຂົ້າມາບຸກລຸກຈັບຈອງທີ່ດິນໃນເຂດບໍລິສັດສຳປະທານ ຂອງ ບໍລິສັດ. ບັນຫາດັ່ງກ່າວ, ບໍລິສັດໄດ້ນຳສະເໜີໄກ່ເກຍຢູ່ຂັ້ນບ້ານຫລາຍຄັ້ງ ແຕ່ກໍບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນ. ດັ່ງນັ້ນ, ບໍລິສັດໄດ້ນຳບັນຫານີ້ ສະເໜີເຖິງເມືອງໄຊທານີ ເພື່ອລົງສຳຫຼວດກວດກາແກ້ໄຂ;

ໃນຄັ້ງວັນທີ 19 ກັນຍາ 2016 ຫ້ອງການຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມເມືອງໄຊທານີ ໄດ້ລົງສຳຫຼວດ ແລະ ວັດແທກທີ່ດິນ ຄືນໃໝ່ ແລະ ໄດ້ອອກເປັນແຜນທີ່ດິນລັດ ມີເນື້ອທີ່ດິນ 68 ເຮັກຕາ 5.822 ຕາແມັດ ເພື່ອໃຫ້ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບຄວາມເປັນຈິງ ຂອງເນື້ອທີ່ດິນ ແລະ ຂອບເຂດແບ່ງສິດຄຸ້ມຄອງໃຫ້ຂຶ້ນກັບບ້ານດວງບຸດດີ ດັ່ງນັ້ນບໍລິສັດບົວລະພາ ຈຶ່ງສະເໜີຂໍເຮັດໜັງສືສຳປະທານຄືນໃໝ່;

ຈາກນັ້ນ, ເມືອງໄຊທານີໄດ້ເຮັດໜັງສືແຈ້ງການ ສະບັບເລກທີ 023/ຈມ ຊທນ, ລົງວັນທີ 02 ກຸມພາ 2017 ເພື່ອລົບລ້າງສັນຍາສຳປະທານທີ່ດິນລວມບ້ານຫາດກ້ຽງ ທີ່ໄດ້ເຊັນສັນຍາກັບບໍລິສັດ ບົວລະພາ, ແຈ້ງການດັ່ງກ່າວ ປະກອບມີສີ່ຂໍ້ ແລະ ມີເນື້ອໃນຮັດກຸມສົມຄວນ, ໃນນັ້ນ ຂໍ້ທີ່ສື່ໄດ້ລະບຸໄວ້ວ່າ: **ພາຍຫຼັງທີ່ແກ້ໄຂບັນຫາຊາຍແດນ ກວມກັນລະຫວ່າງ ບ້ານຫາດກ້ຽງ ແລະ ບ້ານດວງບຸດດີ ສຳເລັດແລ້ວຈຶ່ງຈະໄດ້ຄົ້ນຄວ້າສັນຍາສຳປະທານຄືນໃໝ່,**

ຕໍ່ມາ, ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ໄດ້ເຮັດໜັງສືສະເໜີເຖິງທ່ານເມືອງໄຊທານີ ເພື່ອຂໍປ່ຽນສັນຍາສຳປະທານທີ່ດິນລັດຄຸ້ມຄອງຢູ່ບ້ານດວງບຸດດີ ຄືນໃໝ່ ສະບັບເລກທີ 028-19/ບພກປ, ລົງວັນທີ 30 ມັງກອນ 2019 ແລະ ເມືອງໄຊທານີ ໄດ້ເຮັດໜັງສືແຈ້ງຕອບ ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ສະບັບເລກທີ 025/ຫວມ.ຊທນ,ລົງວັນ ທີ 4 ມີນາ 2019, ເນື້ອໃນໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ຊາບວ່າ: ບໍ່ເຫັນດີໃນການປ່ຽນ ແລະ ສືບຕໍ່ສັນຍາ ເຫດຜົນເນື່ອງຈາກວ່າດິນເນື້ອທີ່ດັ່ງກ່າວ ແມ່ນນອນໃນເຂດພັດທະນາຂອງເມືອງໃໝ່ ໄດ້ແນະນຳໃຫ້ຕັດໄມ້ທີ່ຮອດອາຍຸອອກ ໄມ້ບໍ່ຮອດອາຍຸຕັດ ແມ່ນໃຫ້ຮັກສາໄປກ່ອນ ແຕ່ບໍ່ໃຫ້ປູກເພີ່ມເຕີມ ແລະ ໃຫ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຈ້ງການສະບັບນີ້ຢ່າງເຂັ້ມງວດ;

ຈາກນັ້ນ, ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ຈຶ່ງໄດ້ເຮັດໜັງສືສະບັບເລກທີ 138-20/ບພກປ, ລົງວັນທີ 13 ກໍລະກົດ 2020 ຫານ ະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໂດຍໄດ້ສະເໜີໃຫ້ພິຈາລະນາສືບຕໍ່ ການສຳປະທານ ເພາະວ່າມີຜົນກະທົບຕໍ່ ການລົງທຶນໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ແຜນການຜະລິດໃນສະເພາະໜ້າ ຂອງບໍລິສັດ ແຕ່ບໍ່ທັນໄດ້ຮັບຄຳແນະນຳ ແລະ ຊອກຫາທາງອອກຮ່ວມກັນທີ່ຊັດເຈນ ເນື່ອງຈາກສະພາບການຄຸ້ມຄອງນຳໃຊ້ທີ່ດິນໃນເຂດສຳປະທານ ໃນປັດຈຸບັນ ເນື້ອທີ່ດິນປູກໄມ້ຂອງບໍລິສັດ ຫຼຸດຖອຍລົງ ພາຍຫຼັງທີ່ມີໜັງສືແຈ້ງຕອບ ຂອງຫ້ອງວ່າການເມືອງໄຊທາ ທີ່ດິນຂອງລັດ ໄດ້ກາຍມາເປັນຂອງບຸກຄົນນັບມື້ເພີ່ມຂຶ້ນ ກວມເອົາພື້ນທີ່ດິນ ທີ່ບໍລິສັດໄດ້ປູກໄມ້ໃສ່ ແລ້ວ, ນາຍບ້ານດວງບຸດດີ ຍັງ ສືບຕໍ່ຈັດສັນທີ່ດິນ, ແບ່ງຕອນດິນເປັນຮູບຕາຜ້າ ເພື່ອໃຫ້ບຸກຄົນຄຸ້ມຄອງນຳໃຊ້.

2) ການຄົ້ນຄວ້າໃນໄລຍະຜ່ານມາ:

ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ໄດ້ເຮັດໜັງສືສະເໜີຫາ ທ່ານເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສະບັບ ເລກທີ 333/ບພປ. ລົງວັນທີ 15 ທັນວາ 2021 ເພື່ອຂໍໃຫ້ກວດກາຄືນ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາຂໍ້ຂັດແຍ່ງທີ່ດິນລັດ ທີ່ ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ໄດ້ສຳປະທານປູກໄມ້ວິກໃນເນື້ອທີ່ 68 ເຮັກຕາ 5.822 ຕາແມັດ ຢູ່ບ້ານຫາດ ກ້ຽງ (ບ້ານດວງບຸດດີ), ເມືອງໄຊທານີ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ. ຕໍ່ກັບບັນຫາດັ່ງກ່າວ ຫ້ອງວ່າການ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີໜັງສືທາງລັດຖະການ ສະບັບເລກທີ 2157/ຫວນວ, ລົງວັນທີ 22 ທັນວາ 2021 ມາຍັງພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ “ເພື່ອເປັນໃຈກາງ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າແຕ່ງຕັ້ງຄະນະເຮັດວຽກຮ່ວມ ເປັນລະບົບກັບບໍລິສັດດັ່ງກ່າວ. ໂດຍມອບໃຫ້ເມືອງເປັນຫົວໜ້າຮ່ວມກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຄັກແນ່ ເພາະກົນໄກການ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບບັນກົງທຶນເຫັນວ່າມີຫຼາຍບັນຫາພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ກົນໄກປະສານງານທີ່ບໍ່ຄ່ອງຕົວ”.

ຈາກນັ້ນ, ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ຫ້ອງການບໍລິການການລົງທຶນປະຖຸດຽວ ຂັ້ນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ສົ່ງໜັງສືທາງລັດຖະການ ຫາ ເມືອງໄຊທານີ ສະບັບເລກທີ 150/ພຜທ.ຫລປ.ນວ, ລົງວັນທີ 11 ມີນາ 2022 ເຊິ່ງມີ ເນື້ອໃນວ່າ: “ເນື່ອງຈາກວ່າໃນໄລຍະຜ່ານມາແມ່ນຂັ້ນເມືອງເປັນຜູ້ຄົ້ນຄວ້າແກ້ໄຂບັນຫາຂໍ້ຂັດແຍ່ງທີ່ດິນລັດ ທີ່ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ໄດ້ສຳປະທານປູກໄມ້ວິກ ຫາ ທ່ານ ເຈົ້າເມືອງໄຊທານີ. ສະນັ້ນ, ເພື່ອປະຕິບັດ ໜັງສືທາງ ລັດຖະການ ສະບັບເລກທີ 2157/ຫວນວ, ລົງວັນທີ 22 ທັນວາ 2021 ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວ ຈຶ່ງສະເໜີ ມາຍັງທ່ານ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າແຕ່ງຕັ້ງຄະນະເຮັດວຽກຮ່ວມກັບບໍລິສັດດັ່ງກ່າວ”.

ໃນໄລຍະຜ່ານມານາຍບ້ານດວງບຸດດີ ຍື່ນໜັງສືສະເໜີໂຕ້ແຍ່ງຕໍ່ໜັງສື ຂອງຮອງອຳນວຍການບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ທີ່ຮຽນຫາທ່ານ ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ແລະ ຫົວໜ້າພະແນກກວດກາລັດ ຕາມໜັງສືສະເໜີ ສະບັບເລກທີ 333/ບພປ, ລົງວັນທີ 15 ທັນວາ 2021 ເພື່ອຂໍໃຫ້ກວດກາຄືນ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາຂໍ້ຂັດແຍ່ງທີ່ດິນລັດ ທີ່ ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ໄດ້ສຳປະທານປູກໄມ້ວິກໃນເນື້ອທີ່ 68 ເຮັກຕາ 5.822 ຕາແມັດ ຢູ່ບ້ານຫາດກ້ຽງ ,ບ້ານດວງບຸດດີ, ເມືອງໄຊທານີ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

ຕໍ່ກັບບັນຫາດັ່ງກ່າວ, ມີໜັງສືທາງລັດຖະການ ສະບັບເລກທີ 917/ຫວນວ, ລົງວັນທີ 26 ເມສາ 2022 ເຊິ່ງມີເນື້ອ ໃນວ່າ: “ເຫັນວ່າເປັນບັນຫາທີ່ແກ່ຍາວມາດິນ, ສະເໜີໃຫ້ເມືອງໄຊທານີ ເປັນເຈົ້າການສົມທົບກັບ ພະແນກພາຍໃນ, ພະ ແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ແກ້ໄຂ ໃຫ້ຂາດຕົວ”.

- ຈາກນັ້ນ, ອົງການປົກຄອງເມືອງໄຊທານີ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມ ໃນວັນທີ 28 ສິງຫາ 2023 ແລະ ໄດ້ເປັນເອກະພາບ ດັ່ງນີ້:
- 1) ຕໍ່ກັບປະຊາຊົນທີ່ໄດ້ເຂົ້າໄປຄຸ້ມຄອງນຳໃຊ້ທີ່ດິນໃນສວນໄມ້ວິກນັ້ນ ແມ່ນໃຫ້ໂຈະການເຂົ້າໄປຄຸ້ມຄອງ ບໍ່ໃຫ້ ເຂົ້າໄປປູກເບີກພັດທະນາຕອນດິນ ໃຫ້ລໍຖ້າທົດຊື່ນຳຈາກຂັ້ນເທິງເສຍກ່ອນ ເພາະວ່າຕອນດິນດັ່ງກ່າວແມ່ນໄດ້ ອອກແຜນທີ່ດິນລັດ ແຜນທີ່ໃບທີ A258-010 ມີເນື້ອທີ່ 68 ເຮັກຕາ 5.822 ຕາແມັດ ຕາມຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານ ເຈົ້າເມືອງໄຊທານີ ສະບັບເລກທີ 1887/ຈມ.ຊທນ, ລົງວັນທີ 4 ທັນວາ 2018, ສ່ວນຜົນລະປູກຂອງປະຊາຊົນທີ່

ປູກນັ້ນ ແມ່ນໃຫ້ລໍຖ້າເກັບກ່ຽວເອົາ ຜົນລະປູກອອກກ່ອນ ພາຍຫຼັງເກັບກ່ຽວແລ້ວແມ່ນບໍ່ໃຫ້ສືບຕໍ່ປູກອີກ ເພື່ອ
ບໍ່ໃຫ້ເກີດເປັນຂໍ້ຂັດແຍ່ງກັບບໍລິສັດ ປົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ;

- 2) ສ່ວນບໍລິສັດ ປົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ທີ່ເຂົ້າໄປປູກເບີກເນື້ອທີ່ດິນເພື່ອປູກໄມ້ນັ້ນ ແມ່ນໃຫ້ໄຈະໄວ້
ເສຍກອນ ເຫັນດີໃຫ້ເກັບກູ້ໄມ້ທີ່ປູກ ແລະ ໄມ້ທີ່ຢູ່ໃນເກນຕັດອອກຈາກຕອນດິນລັດ;
- 3) ມອບໃຫ້ຫ້ອງການຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ເມືອງໄຊທານີ ສົມທົບກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ
ລົງ ກວດກາເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ວັດແທກທີ່ດິນຂອງທ້າວ ສົມສະຫວັນ ຜາງນິວິງ ຄົນໃຫມ່ ແລ້ວລາຍງານໃຫ້ຫ້ອງ
ວ່າການ ເມືອງເພື່ອສັງລວມເປັນບົດລາຍງານໃນນາມເຈົ້າເມືອງຫາທ່ານເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເພື່ອມີທິດ
ຊີ້ນຳ.

ຕໍ່ກັບມະຕິກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ, ບໍລິສັດ ປົວລະພາ-ກະສິກຳ ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ຍື່ນໜັງສືສະເໜີ ເພື່ອຂໍສືບຕໍ່ສຳປະທານ
ຕອນດິນ 68 ເຮັກຕາ 5.822 ຕາແມັດ ທີ່ຂຶ້ນກັບການຄຸ້ມຄອງຂອງບ້ານດວງບຸດດີ, ເມືອງໄຊທານີ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ
ສະບັບເລກທີ 377/ບພກປ, ລົງວັນທີ 14 ມິຖຸນາ 2022 ແລະ ໃນວັນທີ 27 ກັນຍາ 2023 ພະແນກແຜນການ ແລະ ການ
ລົງທຶນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຄົ້ນຄວ້າປຶກສາຫາລື ແລະ ເປັນເອກະພາບກັນ ດັ່ງນີ້:

- 1) ຕໍ່ກັບການສະເໜີຂໍສືບຕໍ່ສຳປະທານທີ່ດິນລັດ ໃນເນື້ອທີ່ 68 ເຮັກຕາ 5.822 ຕາແມັດ ເພື່ອລົງທຶນປູກໄມ້ວິກ,
ພື້ນຖານແມ່ນບໍ່ຂັດຂ້ອງ ບົນຫຼັກການຫັນເຂົ້າສູ່ລະບຽບກົນໄກ, ຂັ້ນຕອນຂອງການລົງທຶນຕາມທີ່ກົດໝາຍ ແລະ
ລະບຽບການກຳນົດໄວ້;
- 2) ແຕ່ເນື່ອງຈາກວ່າໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຜ່ານມາໄດ້ມີສັນຍາໃຫ້ດິນເພື່ອສຳປະທານດິນ ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການປົກຄອງ
ບ້ານຫາດກ້ຽງ, ເມືອງໄຊທານີ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ແລະ ທ່ານ ບິເຕີ ມຸກເດີ ຜູ້ຕາງໜ້າ ບໍລິສັດ ປົວລະພາ ກະສິກຳ
ປ່າໄມ້ ໃນຂໍ້ 09, ສະບັບລົງວັນທີ 09 ກັນຍາ 2023 ເຫັນຄວນມອບໃຫ້ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ລົງກວດກາຄືນສັນຍາດັ່ງກ່າວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການອະນຸຍາດຜ່ານມາອີງການປົກຄອງ
ບ້ານມີສິດ ແລະ ພາລະບົດບາດ ໃນການອອກອະນຸຍາດ ຄືແນວໃດ? ແລ້ວສັງລວມລາຍງານຂໍທິດຊີ້ນຳໃນ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ;
- 3) ສະເໜີໃຫ້ເມືອງ ແລະ ບໍລິສັດ ປົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ສະໜອງຂໍ້ມູນ ບັນດາເອກະສານທີ່ຕິດພັນກັບ
ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ສິ່ງໃຫ້ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນຄົ້ນຄວ້າ
ສັງລວມນຳສະເໜີລາຍງານການນຳ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນຂັ້ນຕໍ່ໄປ;
- 4) ສຳລັບການສະເໜີຂອງບໍລິສັດ ປົວລະພາ ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້ ຈຳກັດ ທີ່ສະເໜີຂໍປູກໄມ້ວິກໃນເນື້ອທີ່ 30 ເຮັກຕາ ທີ່
ນອນໃນເນື້ອທີ່ 68 ເຮັກຕາ 5.822 ຕາແມັດ ທີ່ບໍລິສັດໄດ້ຮັບສຳປະທານຈາກບ້ານ (ຕາມສັນຍາສະບັບລົງວັນທີ
09 ພຶດສະພາ 1993) ກອງປະຊຸມບໍ່ສາມາດຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາໄດ້ເນື່ອງຈາກ ຜ່ານມາໄດ້ມີບົດບັນທຶກຄັ້ງວັນທີ 11
ສິງຫາ 2023. ຈຶ່ງເຫັນຄວນສະເໜີໃຫ້ບໍລິສັດເຮັດໜັງສືທາງຖາມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງອົງການກວດກາສູນກາງ
ພັກ ປັດຈຸບັນສຳເລັດຄືແນວໃດ?
- 5) ສ່ວນພື້ນທີ່ດິນທີ່ຍັງເຫຼືອ ແລະ ບໍ່ໄດ້ມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ຖ້າບໍລິສັດຈະເຂົ້າໄປປູກໄມ້ກະສິກຳ ແມ່ນເຫັນດີໃຫ້ເຂົ້າໄປປູກ
ເພື່ອປ້ອງກັນການເຂົ້າຈັບຈອງພື້ນທີ່ຂອງປະຊາຊົນແຕ່ບົນພື້ນຖານການດຳເນີນເອກະສານທີ່ຖືກຕ້ອງ ສອດຄ່ອງຕາມ
ກົດໝາຍ, ລະບຽບການຂອງການລົງທຶນກຳນົດໄວ້.

3) ການຄົ້ນຄວ້າຂອງພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ :

- 1) ອີງໃສ່ ແຈ້ງການ ຂອງເມືອງໄຊທານີ ສະບັບເລກທີ 023/ຈມ.ຊທນ, ລົງວັນທີ 02 ກຸມພາ 2017 ເນື່ອງ
ຈາກວ່າການສຳປະທານດິນດັ່ງກ່າວ ໃນໄລຍະຜ່ານມາແມ່ນບໍ່ຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດຄ່ອງຕາມກົດໝາຍ ວ່າ
ດ້ວຍຊັບສິນຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 14/ສພຊ, ລົງວັນທີ 05 ກໍລະກົດ 2012, ຄຳສັ່ງແນະນຳ ຂອງທ່ານ
ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 05/ຈນວ, ລົງວັນທີ 16 ມິຖຸນາ 2009 ໃຫ້ຢຸດຕິການນຳ
ເອົາດິນລວມໃຫ້ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນເຊົ່າ, ສຳປະທານ ຫຼື ເອົາແລກປ່ຽນກັບວັດຖຸສິ່ງຂອງ, ແລກປ່ຽນການ
ກໍ່ສ້າງຕ່າງໆ ຢ່າງເດັດຂາດ ຖ້າເມືອງ ຫຼື ບ້ານມີຄວາມຈຳເປັນໃຫ້ນຳເອົາບັນຫາດັ່ງກ່າວສະເໜີຕໍ່ອົງການ
ຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເພື່ອພິຈາລະນາ, ທຸກການອະນຸຍາດໃຫ້ເຊົ່າ ຫຼື ສຳປະທານ ຫຼື ມີ
ສັນຍາແລກປ່ຽນຂອງເມືອງ ແລະ ບ້ານຜ່ານມາທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງແມ່ນໃຫ້ລົບລ້າງ ແລະ ຢູ່ໃນມະຕິກອງປະຊຸມ

ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ VI ສະບັບເລກທີ 65/ສພຊ-VI, ລົງວັນທີ 30 ມິຖຸນາ 2010 ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ ຢູ່ໃນມາດຕາທີ 2 ຂໍ້ 2 ແມ່ນບໍ່ໃຫ້ອົງການປົກຄອງບ້ານອະນຸມັດໃຫ້ເຊົ່າ ຫຼື ສໍາປະທານທີ່ດິນລັດ ແລະ ທີ່ດິນລວມຂອງບ້ານໃຫ້ແກ່ບຸກຄົນ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນຢ່າງເດັດຂາດ;

- 2) ສໍາລັບ ສັນຍາສໍາປະທານທີ່ດິນລັດ ຂອງ ບໍລິສັດ ບົວລະພາ ກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ ຈໍາກັດ ກັບ ບ້ານຫາດກ້ຽງ ໃນວັນທີ 09 ພຶດສະພາ 1993 ເຫັນຄວນມອບໃຫ້ອົງການປົກຄອງເມືອງໄຊທານີ ລົບລ້າງສັນຍາດັ່ງກ່າວ ກ່ອນທີ່ຈະກ້າວເຂົ້າສູ່ສັນຍາສໍາປະທານ ຮ່ວມກັບ ອົງການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເພື່ອໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ສອດຄ່ອງຕາມລະບຽບການ;

ມາຮອດນີ້, ການລາຍງານຂອງຂ້າພະເຈົ້າ ກ່ຽວກັບ ການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງຂອງອົງການປົກຄອງບ້ານດວງບຸດດີ, ເມືອງ ໄຊທານີ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ມາຮອດນີ້ ກໍໄດ້ສິ້ນສຸດລົງແລ້ວ, ສະເໜີຂໍທົດຊີ້ນໍາຕາມເຫັນສົມຄວນດ້ວຍ. ຂໍຂອບໃຈ,